

# Press Release

## Directorate of Communication

Ref: 277b10

Tel. +33 3 88 41 25 60

Fax +33 3 88 41 39 11

Internet: [www.coe.int](http://www.coe.int)

e-mail: [pressunit@coe.int](mailto:pressunit@coe.int)



### 47 member States

Albania  
Andorra  
Armenia  
Austria  
Azerbaijan  
Belgium  
Bosnia and Herzegovina  
Bulgaria  
Croatia  
Cyprus  
Czech Republic  
Denmark  
Estonia  
Finland  
France  
Georgia  
Germany  
Greece  
Hungary  
Iceland  
Ireland  
Italy  
Latvia  
Liechtenstein  
Lithuania  
Luxembourg  
Malta  
Moldova  
Monaco  
Montenegro  
Netherlands  
Norway  
Poland  
Portugal  
Romania  
Russia  
San Marino  
Serbia  
Slovakia  
Slovenia  
Spain  
Sweden  
Switzerland  
"The former Yugoslav  
Republic of  
Macedonia"  
Turkey  
Ukraine  
United Kingdom

## Council of Europe to advance human rights for lesbian, gay, bisexual and transgender persons

Strasbourg, 01.04.2010 - "The Secretary General of the Council of Europe welcomes the decision of the Committee of Ministers on Wednesday 31 March to adopt a recommendation to member states on measures to combat discrimination based on sexual orientation or gender identity.

This is an important achievement, being the first legal instrument in the world dealing specifically with one of the most long-lasting and difficult forms of discrimination to combat.

The recommendation, which draws on existing standards in international legal instruments, in particular the European Convention on Human Rights, will advance the enjoyment of all human rights by lesbian, gay, bisexual and transgender persons.

"The recommendation is an expression of the Council of Europe's commitment to the equality for all and respect for the dignity of all. I invite all member states to make all the necessary efforts to implement this recommendation", Secretary General Thorbjørn Jagland declared".

[Full text of the Recommendation](#)

## Le Conseil de l'Europe défend les droits fondamentaux des personnes lesbiennes, gay, bisexuelles et transgenres

Strasbourg, 01.04.2010 - « Le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe se félicite de la décision prise par le Comité des Ministres mercredi 31 mars d'adopter une recommandation aux Etats membres sur les mesures visant à combattre la discrimination fondée sur l'orientation sexuelle ou l'identité de genre.

Il s'agit d'un progrès important. Cette recommandation est en effet le premier texte juridique au monde à traiter expressément de l'une des formes de discrimination les plus durables et difficiles à combattre.

La recommandation, inspirée des normes énoncées dans les instruments internationaux, en particulier la Convention européenne des droits de l'homme, fera progresser l'exercice de l'ensemble des droits fondamentaux reconnus aux personnes lesbiennes, gay, bisexuelles et transgenres.

« Cette recommandation témoigne de la détermination du Conseil de l'Europe à défendre l'égalité pour tous et le respect de la dignité de tous. J'invite l'ensemble des Etats membres à prendre toutes les mesures nécessaires pour l'appliquer », a déclaré Thorbjørn Jagland, Secrétaire Général. »

[Texte complet de la recommandation](#)

To receive our press releases by e-mail, contact: [Council.of.Europe.Press@coe.int](mailto:Council.of.Europe.Press@coe.int)